
Referat Skolebestyrelsesmøde 8
Onsdag d. 15. maj kl. 17.00-19.30 i pusterummet på Langsøskolen.

Mødeleder: John

Ikke deltagende: Jabril + Jesper

Dagsorden

1. Høringsmateriale vedr. faglige anbefalinger “Flere elever går i skole i deres lokalområde”.
(17.00-18.30 inkl. pause)

Kære Skolebestyrelse

Som en del af den politiske beslutningsproces vedr. den politiske ambition om, at flere elever går i
skole i deres lokalområde, fremsender vi nu det formelle høringsmateriale til jeres udtalelse i
perioden den 6. maj - 3. juni 2024.
Denne høring er den første af to i forbindelse med de faglige anbefalinger og vedrører elementerne
om organiseringen af den specialpædagogiske bistand (anbefaling 1-5 og delvist 7). Umiddelbart
efter sommerferien forventes en høring vedr. elementerne om tildelingsmodellerne (anbefaling 6 og
delvist 7).
Anbefalingerne indeholder forslag til både formelle ændringer til skolestrukturen i Silkeborg
Kommune, som kræver en lovpligtig høring, og en række øvrige elementer, der forventes igangsat
i umiddelbar forlængelse af en eventuel politiske beslutning med betydning for de kommunale
skoler i Silkeborg Kommune.

Lovpligtig høring vedr. ændringer i skolestrukturen i berørte skolebestyrelser

De formelle ændringer til skolestrukturen, der jf. §40 stk. 2 i Folkeskoleloven skal til høring inden
politisk beslutning i de berørte skolebestyrelser er følgende:

1. Alle kommunens grundskoler kan fra den 1. august 2026 oprette specialklasser i de
klassetrin, som skolen har. Ændringerne indarbejdes i bilag 2 i Skolestyrelsesvedtægten for
folkeskolerne.

2. Ungdomsskolen kan fra den 1. august 2026 oprette specialklasse på 10. klassetrin.
Ændringerne indarbejdes i bilag 3 i Skolestyrelsesvedtægten for Ungdomsskolen.

Da anbefalingerne skal ses som en helhed omkring de mere formelle elementer om skolestruktur
har skolechefen besluttet, at alle anbefalingerne sendes i høring. Der er udarbejdet et skema til
udtalelserne vedr. de enkelte anbefalinger, som høringsparterne bedes bruge bilaget Skema til
høringssvar.

Link til mappe med høringsmateriale: Flere elever i deres lokalområde

Referat:
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https://www.retsinformation.dk/eli/lta/2024/90
https://drive.google.com/drive/folders/1gyj6mid1zqzeX1-tFfl81zgg_Ymk5IcK


- Slides gennemgået

Forslag/kommentarer til høringssvar:

● Gerne et samlet kompetencecenter for specialpædagogik
● Hvad betyder forandringen for det stærke faglige fællesskab, der er på IC nu? Kan dette

bevares, når området spredes ud? Få argumenter for, at det hænger sådan sammen
● Udgangspunktet for forandringen har været ønske om mindre kørsel
● Uenig i grundpræmissen – og i at dette bliver godt – det bliver nogle meget små enheder
● Enig i grundpræmissen om at kunne gå i skole lokalt, men hvor kommer den nødvendige

specialviden fra?
● Et meget udvandet koncept, når der skal være specialklasser på alle skoler
● Generel bekymring, at det bliver mindre specialiseret
● Udvander man kompetencerne
● God grundtanke at børn har godt af at være i lokalmiljøet
● Tilføres skolerne økonomi, når kørselsudgiften falder?
● Samlet økonomi på skolen kan skabe øget fleksibilitet
● Forslaget er underfinanseret i overgangsperioden
● Er der brug for, at der bevares flere end et IC?
● Bekymring for IC - personale og ressourcer i overgangsfasen
● Opmærksomhed på visitationen – hvordan og hvor ofte?
● Se mulighederne
● Skaber øgede muligheder for samarbejde på tværs af Almen og Special
● Opmærksomhed på at specialklasse-elever også har brug for linjefagslærere. Kan være en

udfordring ved meget små enheder

- Det besluttes at alle kan skrive kommentarer ind i den skabelon til høringssvar, der er
sendt ud. Deadline onsdag. Herefter skriver Jakob et samlet skriv, der sendes til
gennemlæsning/kommentering.

2. Ordensregler og konsekvens:
(18.30-18.50)

https://langsoeskolen.aula.dk/praktisk/ordensregler og
https://www.uvm.dk/folkeskolen/laering-og-laeringsmiljoe/ro-og-klasseledelse/fremme-af-go
d-orden-i-folkeskolen

Referat:

Præsenteret

● Ordensregler ajourføres i det nye skoleår
● Hjemsendelsesgrund på Langsø:
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https://langsoeskolen.aula.dk/praktisk/ordensregler
https://www.uvm.dk/folkeskolen/laering-og-laeringsmiljoe/ro-og-klasseledelse/fremme-af-god-orden-i-folkeskolen
https://www.uvm.dk/folkeskolen/laering-og-laeringsmiljoe/ro-og-klasseledelse/fremme-af-god-orden-i-folkeskolen


Slåskamp – vurderes efter alder
Indtag af euforiserende stoffer

● Man kan ikke bortvise en elev til en anden skole, medmindre modtagende
skole accepterer

● Man må ikke visitere elever
● Pt. er der udfordringer ift. Puf-barer. Der er ikke flere episoder end det kan

håndteres
● Hvordan inddrages bestyrelsen ved meget grove episoder/krænkende

adfærd?

Pt kun ved henvendelser udefra
Informeres ved episoder, hvor det vurderes at
bestyrelsesmedlemmer kan blive kontaktet udefra
Punktet tages op ved kommende møde

3. Skærmpolitik:
(18.50-19.00)

Referat: - Arbejdet med skærmpolitik er i gang

a. - Der er enighed om at vi skal have en skærmpolitik
b. - Ikke enighed omkring indholdet
c. - Ledelsen udarbejder et udkast til skærmpolitik
d. Præsenteres i MED
e. Drøftes og justeres i bestyrelsen
f. - Skal gerne være færdig til sommerferien, så de kan præsenteres ved skoleårets

start
g. - Bestyrelsens holdning afspejles i politikken
h. - Der er hjemmesider, der ikke kan tilgås vis skolens net. Dette indføres efter

sommerferien på alle skoler i Silkeborg Kommune. Fx betting-, porno-,
ekstremismesider mm

4.

5. Orientering omkring SFO/Klub, hvor er vi nu
(19.00-19.10)

Referat:

- Der er udfordringer ift bemanding på Rylevej.

- Denne reduceres som følge af besparelser

- Der vil fremover 2½ voksne til ca. 30 år
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- Rylevej opleves som meget isoleret fra resten af skolen

- Der arbejdes på en løsning

- Klassepædagoger er et bærende princip ved skemalægning Skole/SFO

Nyt fra skoleledelse/skolebestyrelse/medarbejdere (19.10-19.20)

Fra ledelse;

- Harmonisering af timetal i indskoling i Almen og IC - 0. til 2. klasse
Dette vedtages

- Lejrskole for 3. årgang
Bliver fremover til en heldagstur, Forældrene kan tilbyde at stå for evt. overnatning
Skolen har ikke ansvaret for eleverne i den tid, der ikke er personale fra skolen
Skolen tager initiativ til dette
Retningslinjer for lejrskole tages op ved kommende bestyrelsesmøde – både Almen og IC

Fra skolebestyrelse;
der skal være valg til bestyrelsen
2 medlemmer udgår
Der er foreløbig henvendelse fra en forældre, der ønsker at stille op
Der er frist den 26. maj
Hvis flere end 2 ønsker at stille op etableres vælgermøde incl valg

Sommerafslutning incl middag ved sidste bestyrelsesmøde inden sommerferien den
18 juni. Mødet udvides med en time

Referat:

6. EVT. (19.20-19.30)

Referat:
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